
PROTOKÓŁ Nr 22/09
ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Mielnik

w dniu 19 czerwca 2009r.

Lista obecności członków Komisji w załączeniu do protokołu.

W posiedzeniu udział wzięli:
1. Pan Eugeniusz Wichowski - Wójt Gminy
2. Pan Tomasz Gorochowicz - Zastępca Wójta Gminy
3. Pani Łarysa Kierkowicz - Skarbnik Gminy
4. Pan Piotr Wysocki - Sekretarz Gminy
5. Pan Stefan Troc - Przewodniczący Rady Gminy

Obradom Komisji przewodniczył Pan Stefan Troc – Przewodniczący Rady Gminy.

Pan Tomasz Gorochowicz – Zastępca Wójta Gminy zgłosił wniosek o wprowadzenie do 
porządku obrad wspólnego posiedzenia komisji następujących punktów:

1. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Mielnik.

2. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany 
studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Mielnik.

Komisje Rady jednogłośnie,  przy obecności 14 radnych, wprowadziły do porządku 
obrad w/w punkty.

Ustalony porządek wspólnego posiedzenia komisji brzmi następująco:
1. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  pomocy  finansowej  Powiatowi 

Siemiatyckiemu.
2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie pomocy finansowej Województwu 

Podlaskiemu.
3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2009r.
4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie 

w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki.
5. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Mielnik.
6. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia 

zmiany  studium uwarunkowań i  kierunków zagospodarowania  przestrzennego 
Gminy Mielnik

7. Informacja o podjętych działaniach związanych z usuwaniem azbestu na terenie 
gminy.

8. Sprawy różne.
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Do punktu 1.

Pani  Skarbnik Gminy przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie  pomocy  finansowej 
Powiatowi Siemiatyckiemu.

Pan  Jan  Weremijewicz zwrócił  się  z  zapytaniem  czy  dokonano  odbioru  drogi  Mielnik- 
Siemiatycze, na odcinku w Maćkowiczach. Radni zgłaszali nierówności na tej drodze.

Pan Sekretarz Gminy
Odbiór drogi został dokonany, nierówności na drodze nie da się naprawić. Na nasz wniosek 
dowieziono materiału na pobocza, usunięto odrosty drzew i krzewów.

Pan  Kazimierz  Tobota stwierdził,  że  należy  większą  uwagę  zwracać  na  nadzór  nad 
wykonywanymi pracami na terenie gminy, przykładem czego są dobrze zrobione pobocza na 
tej drodze, do których Pan radny nie ma żadnych uwag.

Komisje  Rady  13  głosami  za,  przy  1  głosie  wstrzymującym  się,  pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały w sprawie pomocy finansowej Powiatowi Siemiatyckiemu.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 2.

Pani  Skarbnik  Gminy przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie  pomocy  finansowej 
Województwu Podlaskiemu.

Komisje  Rady  jednogłośnie,  przy  obecności  14  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały 
projekt uchwały w sprawie pomocy finansowej Województwu Podlaskiemu.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 3.

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła i omówiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 
gminy na 2009r.

Pan  Adam  Tobota zwrócił  się  z  zapytaniem  za  jaki  okres  uiszczana  jest  opłata  za 
składowanie  odpadów.  Stwierdził,  że  nie  widzi  uzasadnienia  dla  przyjmowania  śmieci  z 
Siemiatycz, ilość przyjmowanych śmieci, sądząc po wysokości opłaty, jest trzykrotnie wyższa 
od ilości śmieci składowanych przez gminę.

Pan Tomasz Gorochowicz
Opłata środowiskowa uiszczana jest dwa razy do roku - do 31 stycznia i do 31 lipca. Wpływy 
z tytułu opłat za korzystanie ze środowiska są źródłem środków finansowych przeznaczonych 
na  realizację  przedsięwzięć  proekologicznych  i  stanowią  przychody  funduszy  gminnych, 
powiatowych, wojewódzkich oraz Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej.
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Pan Stefan Troc stwierdził,  że za tanio przyjmujemy śmieci od Siemiatycz i zapytał,  czy 
burmistrz Siemiatycz równie tanio przyjmuje od nas ścieki. Należy pamiętać, że w przyszłości 
czeka nas znaczny koszt rekultywacji wysypiska.

Pan  Kazimierz  Tobota zwrócił  się  z  zapytaniem  jaki  samochód  jest  naprawiany, 
zakwestionował zapis w projekcie  uchwały w dziale 750, gdzie w jednej pozycji  zapisano 
środki na naprawę samochodu oraz inne wydatki na administrację.
Pan Tobota stwierdził, że jest przeciwny dotacji dla szpitala. Pomoc, jakiej udzielamy SP ZOZ 
nie przekłada się na poprawę leczenia i obsługę mieszkańców gminy w placówkach służby 
zdrowia.  Dlaczego  zwrócono  się  tylko  do  naszej  gminy,  niechby  inne  gminy  również 
pomogły. Zgłosił wniosek, aby kwotę dotacji dla SP ZOZ głosować oddzielnie.

Pani Skarbnik poinformowała, że chodzi o naprawę samochodu Renault, środki na ten cel to 
8  tys.zł.  Zapewniła,  że  na  sesję,  w projekcie  uchwały rozdzieli  te  środki  na dwa odrębne 
paragrafy.

Pan Wójt poinformował radnych, że z powodu częstych napraw samochodu Renault coraz 
poważniej zastanawiamy się nad jego sprzedażą.

Pan Adam Tobota zapytał z jakiego powodu są zwiększane środki na oczyszczalnię.

Pan Tomasz Gorochowicz
Poinformował, że kosztorysy są aktualne tylko przez pół roku oraz że na potrzeby złożenia 
wniosku do PROW włączono część kanalizacji.

Pan Gorochowicz stwierdził,  że nie może zagwarantować czy do sesji nie będzie  jeszcze 
innych zmian w budżecie, ponieważ trwają prace nad wnioskiem do PROW i mogą jeszcze 
pewne drobne zmiany nastąpić.

Pan Stefan Troc stwierdził, że z wnioskiem do PROW niepotrzebnie czeka się na ostatnią 
chwilę, należało złożyć go wcześniej.

Pan  Jan  Weremijewicz stwierdził,  że  w  powiecie  robi  się  wiele  dróg  mało  istotnych, 
lokalnych,  a  nam się  cały  czas  mówi,  że  nie  ma  środków na  drogę  powiatową  Mielnik-
Siemiatycze.

Pan Sekretarz Gminy stwierdził, że nie jest tak, jak Pan radny mówi. Powiat realizuje pewne 
duże projekty drogowe i być może są tam odcinki dróg lokalnych, ale jest to w ramach całego 
projektu. W roku przyszłym będzie realizowany projekt drogowy obejmujący Gminę Mielnik i 
Nurzec i znajdą się tam odcinki dróg leżące na terenie naszej gminy.

Pan Adam Tobota
Zwrócił się z zapytaniem jakie jest alternatywne rozwiązanie w sytuacji, kiedy nie otrzymamy 
z PROW środków na budowę oczyszczalni.
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Pan Tomasz Gorochowicz
Jeżeli nie otrzymamy środków z PROW, jesienią br. złożymy wniosek do RPO. Na pytanie 
Pana  Toboty  co  będzie  jeśli  nie  otrzymamy  również  środków  z  RPO,  Pan  Gorochowicz 
odpowiedział że nie wie.

Pan Sekretarz  Gminy na  uwagi  niektórych  radnych,  że  szpital  zostanie  sprywatyzowany 
odpowiedział,  że po spotkaniu Dyrektora Szpitala i Starosty z Panią Minister Ewą Kopacz 
uzyskano informacje, że nie będzie prywatyzacji siemiatyckiego szpitala.
Do szpitala został zakupiony nowy aparat rentgenowski za kwotę 1mln.zlotych.

Pan Wójt poinformował radnych, że na posiedzenie Rady Gminy zaprosi Dyrektora SP ZOZ 
Siemiatycze.

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie kwotę dotacji w wysokości 30 tys.zł. na zakup 
defibrylatora  i  dwóch  zestawów  komputerowych  na  potrzeby  Szpitala  Powiatowego  w 
Siemiatyczach.

Za  przyznaniem  dotacji  nikt  nie  zagłosował,  przeciw  było  11  radnych,  3  radnych 
wstrzymało się od głosu.

Komisje Rady 12 głosami za, przy 1 głosie sprzeciwu i 1 głosie wstrzymującym się 
pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2009r. (bez 
dotacji dla Szpitala).

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 4.

Pan Wójt Gminy stwierdził, że jest zwolennikiem wyodrębnienia z budżetu gminy środków 
na fundusz sołecki. Spowoduje to swobodę działania sołectw, które same zdecydują, na co 
chcą przeznaczyć te pieniądze.
Składane  do  tej  pory  wnioski  rad  sołeckich  do  budżetu  gminy  z  reguły  mieściły  się  w 
granicach środków, jakie sołectwa mogą otrzymać w ramach funduszu sołeckiego. Sołectwa 
będą miały również możliwość ubiegania się o środki z zewnątrz.

Pan Jan Zduniewicz
Utworzenie funduszu sołeckiego może wyzwolić aktywność rad sołeckich. Nie wydzielając 
środków na ten cel, nie damy szansy niektórym sołectwom.

Pan Andrzej Kałanczyński
Wyraził obawę, że większość sołtysów i rad sołeckich nie jest aktywna i nie spożytkuje tych 
pieniędzy.

Pan Adam Tobota
Każdy ma obawy, ale dopóki nie spróbujemy, nie będziemy wiedzieli. Jeśli ktoś z radnych jest 
przeciw  funduszowi  soleckiemu,  to  znaczy,  że  nie  wierzy  swojemu  środowisku,  nie  ma 
zaufania do swojego sołtysa i rady sołeckiej.
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Komisje Rady 9 głosami za, przy 1 głosie sprzeciwu 4 głosach wstrzymujących się, 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w 
budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 5.

Pan  Tomasz  Gorochowicz przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Mielnik.
Mamy 4 plany zagospodarowania,  które  obejmują  zaledwie  3% gminy.  Pan Gorochowicz 
przedstawił  procedurę uchwalania  planu.  Na pytanie  radnych o koszty sporządzenia  planu 
wyjaśnił, że trudno jest dziś to określić, ale sądzi, że może to być w granicach 200 tys.złotych.

Komisje  Rady  jednogłośnie,  przy  obecności  13  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały 
projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Mielnik.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 6.

Pan  Tomasz  Gorochowicz przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do 
sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Mielnik.

Komisje  Rady  jednogłośnie,  przy  obecności  13  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały 
projekt uchwały w sprawie przystąpienia  do sporządzenia  zmiany studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Mielnik.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 7.

Pan  Tomasz Gorochowicz przedstawił  informację  o  podjętych  działaniach  związanych  z 
usuwaniem azbestu na terenie gminy.
Zapewnił, że program usuwania azbestu na terenie gminy Mielnik opracowany zostanie do 
jesieni br. Jest możliwość pozyskania na ten cel środków z Ministerstwa Gospodarki. Wniosek 
o dofinansowanie na kwotę 13 tys.złotych został złożony do Ministerstwa.

Komisje Rady przyjęły do wiadomości informację o podjętych działaniach związanych 
z usuwaniem azbestu na terenie gminy.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 8.

Pan Sekretarz Gminy poinformował o następujących sprawach:
● w dniu 26 czerwca br. w Gminnym Ośrodku Zdrowia w Mielniku będzie przyjmował 

lekarz-urolog.
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● 28 czerwca br. o godz. 2200 przy Górze Zamkowej odbędzie się widowisko plenerowe 
poświęcone  Unii  Mielnickiej,  przygotowane  przez  młodzież  z  Zespołu  Szkół  w 
Mielniku.

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokołowała :
Elżbieta Szymańska                Przewodniczący Rady

                                                                                                        Stefan Troc


